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Unos 30 funcionarios de prisiones
protestan en el acceso a Quatre Camins
Unos 30 funcionarios de prisiones se han concentrado este miércoles por la mañana en el
acceso a la cárcel de Quatre Camins de La Roca del Vallès (Barcelona). Según han informado
fuentes de los Mossos d'Esquadra, los manifestantes han cortado el acceso a la prisión a las 7
horas, en el que han quemado algunos neumáticos, pero sobre las 7.45 han levantado el
corte.

Los funcionarios rechazaron el jueves pasado negociar con la Generalitat a me nos que haya
dimisiones y advirtieron de que continuarán con las protestas iniciadas hace dos semanas a
raíz del asesinato de la jefa de cocina de la cárcel Mas d'Enric (Tarragona) a manos de un
preso que después se suicidó.

https://www.20minutos.es/noticia/5231037/0/unos-30-funcionarios-de-prisiones-protestan-acceso-quatre-camins/
https://www.20minutos.es/cataluna/barcelona/
https://www.20minutos.es/minuteca/mossos-desquadra/1/
https://www.20minutos.es/minuteca/generalitat-de-catalunya/1/
https://www.20minutos.es/cataluna/tarragona/
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El Papa als interns del Centre Penitenciari de Joves de la
Roca: “No tingueu por i camineu cap a l'horitzó” |
Catalunya Religió
Vatican News Els interns del Centre Penitenciari de Joves de La Roca del Vallès han rebut aquesta setmana un
videomissatge del papa Francesc en què els anima a "no tenir por" i "caminar cap a l'horitzó". El pontífex va enregistrar el
vídeo en una trobada al Vaticà amb l'arquebisbe de Barcelona, el cardenal Joan Josep Omella, i s'ha publicat
posteriorment a la revista Catalunya Cristiana. 

"El cardenal m'ha parlat de vosaltres i sabeu que tinc una sensibilitat especial per les persones que són a la presó", explica
el pontífex en el seu missatge. “Vull que sapigueu que estic a prop vostre, que prego per vosaltres i que teniu algú que s'ha
arriscat per tothom”, diu referint-se a la presència de Déu.

En el vídeo, el Papa demana als joves que no tinguin por i els assegura que "algú ja va pagar per nosaltres". També els
recorda que tinguin paciència per viure la situació en què es troben. "Mireu el futur, no perdeu l'horitzó", els recorda. "Una
persona sense horitzó és una persona tancada en si mateixa, solucioneu els vostres problemes lentament per inserir-vos
amb goig a la societat", hi afegeix.

El Papa als joves interns: “Pregueu per mi”

Francesc els mostra una “creu bonica” que condensa “allò que el Senyor ha fet per nosaltres” i els convida a parar atenció:
“Jesús es juga i ens busca i ens treu dels nostres problemes, de la nostra realitat". "Jesús és qui s'arrisca, agafat de la mà
del Pare, s'arrisca per salvar-nos”, emfatitza el bisbe de Roma.

Finalment, el Papa demana als interns que preguin per ell amb un somriure final.

Amb les "perifèries existencials"

El papa Francesc, des de l'inici del seu pontificat, ha tingut molt presents els interns dels centres penitenciaris d'arreu. En
aquest sentit, ha triat llocs situats on ell anomena "perifèries existencials" per celebrar la missa del Sopar del Senyor cada
Dijous Sant: presons, centres de refugiats, entre d'altres.

Aquest any 2024, acudirà a la presó de dones de Rebibbia, a Roma, on rentarà els peus a dotze detingudes i es trobarà
amb les treballadores del recinte.

https://www.catalunyareligio.cat/ca/papa-als-interns-centre-penitenciari-joves-roca-no
https://www.vaticannews.va/es/papa/news/2024-03/papa-reclusos-centre-penitenciari-quatre-camins-barcelona.html
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El sindicato CSIF denunciará penalmente al
director de la prisión de Quatre Camins
La Central Sindical Independiente y de Funcionarios (CSIF) ha anunciado que denunciará
penalmente al director del Centro Penitenciario de Quatre Camins, en la Roca del Vallès
(Barcelona), por negligencia ante el ataque de un interno catalogado de peligroso que hirió a
cinco funcionarios.

Según ha informado CSIF este lunes en una nota de prensa, los hechos ocurrieron el 13 de
marzo cuando, mediante una orden interna, la dirección del centro prohibió inmovilizar a un
interno en concreto si creaba problemas, y ante una necesidad de fuerza mayor de hacerlo,
debían avisar al mando de incidencias, que ese día no se encontraba en su puesto, por lo que el
director era el responsable.

Política basada en el "buenismo"

El sindicato denuncia que en un momento de tensión con este interno los funcionarios
intentaron avisarle por el walkie-talkie, pero éste se encontraba en la cafetería y tenía el
dispositivo desconectado. En la nota de prensa, el sindicato tacha la situación de "infierno de
más de media hora", ya que los trabajadores no podían inmovilizar al preso para no
desobedecer las órdenes del director y ser sancionados, e insisten en que esta actuación
puede considerarse una negligencia dentro del marco penal y de mala fe por parte de la
dirección del centro.

Una vez más, los funcionarios han denunciado que la política penitenciaria está basada en el
"buenismo del departamento penitenciario" y en la mala praxis de algunos directores de los
centros, que deberían ser los responsables de velar por la seguridad y la convivencia dentro de
las prisiones.

Por último han recordado que, tras el asesinato de la cocinera de la prisión de Mas d'Enric en
Tarragona, los funcionarios de prisiones pedían la dimisión de los directores de las prisiones de
Quatre Camins y de Mas d'Enric por comportamiento negligente en sus funciones, además de la
dimisión de la consellera de Justicia, Gemma Ubasart, y del Secretario General de Medidas
Penales, Amand Calderó.

https://cronicaglobal.elespanol.com/vida/20240325/el-csif-denunciara-penalmente-de-quatre-camins/842665812_0.html
https://cronicaglobal.elespanol.com/vida/20240325/un-varios-funcionarios-de-prisiones-cristal-lledoners/842665757_0.html
https://cronicaglobal.elespanol.com/vida/20240321/el-crimen-organizado-paradigma-carceles-catalanas-violencia/841416003_0.html
https://cronicaglobal.elespanol.com/vida/20240324/el-abecedario-de-las-protestas-carceles-catalanas/842165819_0.html
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Un grup de joves ocupa l’antiga escola
bressol de la Roca - El 9 Nou
PREMSA D´OSONA, S.A. Plaça de la Catedral, 2. Vic. Tel. 93 889 49 49 | Carrer Girona, 34,
Granollers. Tel. 93 860 30 20

https://el9nou.cat/valles-oriental/actualitat/societat/joves-ocupa-lntiga-escola-bressol-la-roca/
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El tancament de l’accés des de l’antiga N-152a, a la zona de Can Terrers

Divendres, 22 de març de 20246

Tancada l’àrea d’autocaravanes 
de la Garriga pel vandalisme a les 
fonts clausurades per la sequera
L’Ajuntament va deixar inoperatius els punts per omplir dipòsits amb aigua però els hi reobrien

La Garriga

F.P.

L’Ajuntament de la Garriga 
ha optat per tancar l’accés a 
l’àrea d’autocaravanes muni-
cipal que hi ha als terrenys 
de Can Terrers, al sud del 
municipi. Ho fa pels sabotat-
ges continuats que han patit 
els tancaments que havien 
fet dels punts d’aigua que hi 
ha en aquest espai i que per-
metien als campistes carre-
gar els dipòsits d’aigua dels 
vehicles o fer la neteja de les 
aigües grises. S’havia tancat 
en compliment de la fase 
d’emergència per sequera, 
que no en permet l’ús. En el 
cas de les fonts, amb un cabal 
inferior, s’hi havien col·locat 
brides perquè el temps de 
sortida de l’aigua cada vega-
da que es prem el polsador 
durés menys temps.

Segons detalla Àlex Valien-
te, regidor d’Acció Climàtica, 
operaris municipals van 
instal·lar cadenats perquè 
no es poguessin fer servir i 
l’endemà mateix ja havien 
estat sabotejats. En van tor-
nar a instal·lar i la situació 
es va tornar a repetir. “El 
van rebentar en menys de 24 
hores”, lamenta Valiente. Lla-
vors, es va optar per instal·lar 
una porta metàl·lica tancada 
amb cadenat que impedís 
l’accés just a la zona on hi ha 
la font. I també ho van van-
dalitzar. “Vist que no podem 
complir amb el decret, s’ha 

tancat l’accés a tot l’aparca-
ment per a autocaravanes”, 
explica Valiente. La mesura 
es va fer efectiva aquest 
dilluns. “Hem fet accions 
perquè l’espai pogués estar 
disponible però no ens han 
donat més opció”, afegeix.

El govern municipal ja 
tenia la intenció d’establir 
un tancament i un sistema 
de control d’accés a l’apar-
cament d’autocaravanes 
pensat, en principi, per a 
estades d’un màxim de 48 
hores i amb una finalitat 
turística. Amb tot, no es va 
arribar a fer una ordenança 

reguladora. Per això, s’havia 
inclòs al pressupost d’aquest 
any una partida per poder 
tancar l’espai i incorporar 
un sistema de control que 
permetés saber qui en fa ús i 
durant quant temps a través 
d’un registre previ. “S’està 
estudiant quin és el millor 
sistema”, diu Valiente a EL 
9 NOU. En paral·lel, s’ela-
borarà un reglament d’ús 
que permetrà tenir un major 
control de la zona. “Per a 
nosaltres, pel que fa al turis-
me, entenem que és un espai 
molt interessant i volem que 
funcioni”, sosté el regidor. 

Amb el tancament de 
l’accés a la zona per a auto-
caravanes, l’Ajuntament ha 
detectat nous usos inade-
quats d’altres fonts prope-
res, com les del parc de la 
tirolina. “Veiem que hi ha 
persones que estan utilitzant 
fonts públiques per omplir 
els dipòsits de les autocara-
vanes”, denuncia Valiente. 
Explica que la Policia Local 
en fa un seguiment i recorda 
que la nova ordenança muni-
cipal de sequera, que ja està 
aprovada, els permetrà “san-
cionar si persisteix aquest 
mal ús”. 

Mollet subvencionarà estudis 
per reaprofitar aigua freàtica 
en blocs d’habitatges

Mollet del Vallès

EL 9 NOU

L’Ajuntament de Mollet 
obrirà una convocatòria de 
subvencions per promoure 
estudis per a la implantació 
de sistemes de reaprofita-
ment de les aigües freàti-
ques en edificis plurifami-
liars. S’activarà a principis 
del mes d’abril, segons han 
informat fonts municipals. 

Podran ser subvenciona-
bles la redacció de projec-
tes, els estudis o anàlisis 
de la qualitat de l’aigua per 

valorar el seu aprofitament 
per a usos comuns d’aigua 
no potable (regar vegetació, 
neteja de paviments...) o bé 
per a l’estudi d’una possible 
cessió a la xarxa pública. 
Les ajudes cobriran el 50% 
dels honoraris tècnics fins a 
un màxim de 1.000 euros.

El comitè municipal de 
sequera va ressaltar, en la 
trobada de dilluns, la reduc-
ció dels consums: un 50% 
en usos municipals i un 
10% al conjunt de la ciutat 
en el darrer any. Ara està en 
153 litres/habitant/dia.

Bigues i Riells del Fai troba 
uns 200 comptadors amb 
consums “molt” superiors

Bigues i Riells del Fai

EL 9 NOU

El control exhaustiu dels 
consum d’aigua que l’Ajun-
tament de Bigues i Riells 
del Fai està fent ha permès 
detectar uns 200 comp-
tadors amb lectures que 
“demostren consum per 
sobre del que la situació 
d’emergència per sequera 
demana”. Segons fonts 
municipals, les dades del 
primer trimestre “ajudaran 
a fer un seguiment més 
personalitzat dels consums 

i, així, advertir a qui corres-
pongui”. Està previst enviar 
una carta informativa a les 
unitats familiars que sobre-
passin el consum màxim de 
200 litres per habitant i dia.

A banda, l’Ajuntament 
treballa en la reactivació 
de sistemes alternatius 
com pous i en la millora de 
les connexions amb altres 
municipis. També s’estan 
fent obres de millora de la 
xarxa municipal de distri-
bució per millorar el rendi-
ment i permetre un ús més 
eficient de l’aigua.

Portes obertes 
a la planta 
potabilitzadora 
d’aigua de Cardedeu

Cardedeu

Acció Climàtica obre portes 
de la planta potabilitzadora 
del Ter que hi ha a Cardedeu 
aquest dissabte. Aquí es rep 
i es tracta l’aigua procedent 
dels embassaments de Sau i 
Susqueda. Llavors, es distri-
bueix per tots els municipis 
que reben aigua de la xarxa 
d’ATL. A banda, arriba aigua 
ja potabilitzada l’aigua de 
la dessalinitzadora de la 
Tordera. Hi ha programades 
tres visites on participarà el 
meteoròleg Francesc Mauri. 
Es faran a les 9.30h, 11h i 
12.30h. Tindran una durada 
de 75 minuts. El Consorci 
Besòs Tordera organitza visi-
tes guiades a les depuradores 
de Montornès i Santa Maria 
de Palautordera. En tots els 
casos, cal inscripció prèvia.

Formalitzat el 
contracte per estudiar 
la connexió amb tren 
entre els dos Vallès
Granollers/Mollet

El Ministeri de Transports ha 
formalitzat el contracte de 
serveis per a la redacció de 
l’estudi informatiu per crear 
una nova connexió entre la 
línia de tren de Barcelona 
a Sabadell i Terrassa (R4) i 
el corredor entre Mollet i el 
Papiol (R8 entre Granollers 
i Martorell). Això permetrà 
crear serveis ferroviaris 
directes entre Granollers i 
Mollet i Sabadell i Terrassa. 
Fa tot just un mes, ja s’havia 
anunciat l’adjudicació. L’Es-
tat destina 744.150 euros a 
aquest treball tècnic, que 
haurà d’estar enllestit en un 
termini de 30 mesos. El farà 
l’empresa TPF Getinsa Euro-
estudios, SL.

Agbar millora la 
xarxa de distribució 
d’aigua a carrers  
de la Torreta

La Roca del Vallès

Agbar, concessionària del 
servei de distribució d’aigua 
a la Roca, està executant 
obres de millora a la xarxa 
de distribució d’aigua del 
barri de la Torreta. Els tre-
balls comporten una inversió 
de 25.000 euros. Les obres 
ja estan en marxa i es pre-
veu que quedin enllestides 
durant el mes de maig. 
S’actua al passatge Florida i 
als carrers Doctor Fleming, 
Granada, Navarra i Ramon 
y Cajal. Consisteixen en la 
instal·lació de vàlvules de 
seccionament i la intercon-
nexió de la xarxa per reduir 
l’efecte de les avaries.
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Jueves 21 marzo 202412 Expansión

TENNDERS La start up barcelonesa Tennders, especializada en lo-
gística digital para el transporte terrestre de mercancías, ha anun-
ciado la inauguración de su primer centro logístico, situado en La 
Roca (Vallès Oriental), que aporta una ubicación “estratégica” para  
las conexiones internacionales. El complejo cuenta con 1.500 me-
tros cuadrados para almacenaje y logística de mercancías, tiene ca-
pacidad para 700 palets y dispone de tres muelles de carga. Según  
la empresa emergente, la puesta en marcha de este centro “es una 
respuesta directa a la demanda del mercado”.

La empresa emergente abre en La Roca del 
Vallès su primer centro logístico

SAGRADA FAMÍLIA La Junta Constructora del templo expiatorio 
de Barcelona prevé inaugurar la torre de Jesucristo en erl año 2026 
y no renuncia a la construcción de escalinata de la fachada de la Glo-
ria, según explicó ayer su presidente delegado, Esteve Camps, en 
una rueda de prensa en la que estuvo acompañado por el director 
general de la junta, Xavier Martínez, y el arquitecto director, Jordi 
Faulí. Camps aseguró que tiene la “ilusión” de que la parte construc-
tiva vertical de la Sagrada Família esté acabada en un plazo diez 
años, en 2034, informa Europa Press. 

La Junta Constructora no renuncia a la 
escalinata de la fachada de la Gloria

CIMENT CATALÀ El mercado catalán del cemento frenó las caí-
das de sus ventas el pasado febrero, después de diez meses conse-
cutivos de descensos, entre abril de 2023 y enero de 2024, aunque 
registra actualmente una fuerte contracción de su actividad expor-
tadora. Así lo aseguró ayer la patronal catalana del sector, Ciment 
Català, en un comunicado en el que remarcó que la escasa licitación 
de nueva obra pública y la falta de ejecución de los proyectos consti-
tuyen una “amenaza a la competitividad de las infraestructuras de 
Catalunya”, informa Efe.

El sector cementero frena la caída de las 
ventas después de diez meses a la baja

Sanción millonaria a 
Siemens y Comsa 
por “cártel” en la L9
David Casals. Barcelona 
La Autoritat Catalana de la 
Competència (Acco) sancio-
nó ayer a dos de las concesio-
narias de las Líneas 9 y 10 del 
Metro de Barcelona, Siemens 
y Comsa. Tras abrir una in-
vestigación, ha llegado a la 
conclusión de que pusieron 
en marcha un “cártel” en uno 
de los contratos, vinculado al 
sistema de comunicaciones. 

  El organismo regulador 
que tiene a Roger Loppacher 
como presidente considera 
que su actuación fue “muy 
grave”. Por esta razón, el im-
porte de la multa asciende, de 
forma conjunta, a los cuatro 
millones de euros. Además, 
tampoco podrán participar en 
ninguna licitación vinculada 
al WiFi del Metro y sus insta-
laciones que convoquen la 
Generalitat o los entes locales 
durante medio año. 

En su informe, la Acco llega 
a la conclusión de que las dos 
firmas se pusieron de acuerdo 
para no competir entre ellas. 
En 2017, pactaron que Sie-
mens presentaría una oferta 
más cara que la de Comsa pa-
ra el mantenimiento del WiFi.    

Además, en futuras licita-
ciones vinculadas a señaliza-
ción y comunicaciones, tam-
bién se comprometieron a ir 
siempre juntas. Se trata de 
dos ámbitos muy importantes 
de cara a asegurar una de las 
principales novedades que 
conllevó la puesta en marcha 

de la L9 y la L10: la conduc-
ción totalmente automatiza-
da de los trenes.  

En el caso de Siemens, la 
sanción es de 2,7 millones de 
euros, aunque finalmente, la 
multinacional alemana cola-
boró con la Acco y aportó in-
formación que permitió la re-
solución de su expediente 
sancionador, que abrió hace 
dos años. Por esta razón, aun-
que le impone una multa bas-
tante más cuantiosa, ha que-
dado exenta, y tampoco le 
afectará el límite de medio 
año para presentarse en nue-
vas licitaciones. 

Reacción de Comsa 
A quién sí le afecta la sanción, 
tanto a nivel económico como 
a los concursos, es al grupo 
catalán Comsa, que deberá 
abonar 1,3 millones de euros. 
Según la constructora propie-
dad de las familias Miarnau y 
Sumarroca, la resolución de la 
Acco es “totalmente infunda-
da y desproporcionada” y, al 
no ser firme, la recurrirá y pe-
dirá medidas cautelares de 
suspensión.   
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La Cámara 
pide invertir 
en agua 3.200 
millones 
hasta 2030
Expansión. Barcelona 
La Cámara de Comercio de 
Barcelona pidió ayer a las ad-
ministraciones que avancen  
en diez años las inversiones 
previstas en los planes para 
renovar infraestructuras hí-
dricas en Catalunya, y calcula  
que será necesario ejecutar 
proyectos por un valor de 
3.200 millones de euros hasta 
2030, y de 2.000 millones adi-
cionales para 2040. 

En esas inversiones a me-
dio plazo, la institución inclu-
ye la construcción de las desa-
linizadoras pendientes, ade-
más de una potabilizadora y 
regeneradora de agua en el río 
Besòs, como medidas “urgen-
tes” que “hace falta tramitar 
hoy para que estén acabadas 
al final de la década”. 

Así lo recoge el informe De 
la sequía a la transición hídri-
ca, elaborado por el gabinete 
de estudios de infraestructu-
ras de la Cámara  de Comer-
cio de Barcelona y presentado 
ayer,  informa Efe. 

A la cifra de inversiones en 
infraestructuras, añade el in-
forme, hay que sumar las par-
tidas necesarias para proyec-
tos de investigación y desa-
rrollo (I+D), así como las ayu-
das directas a los agentes pri-
vados para afrontar situacio-
nes de emergencia. 

Las cuentas internas de Ca-
talunya, que son las que con-
centran la inmensa mayoría 
de las comarcas en emergen-
cia por sequía, absorben el 
80,7% de las actividades eco-
nómicas de valor añadido, lo 
que expone a la comunidad a 
una situación de fragilidad 
ante la falta de agua. 

Con una mirada puesta en 
los próximos meses, la Cáma-
ra considera que el trasvase 
bidireccional entre la red del 
Ebro y el sistema Ter-Llobre-
gat es “indispensable” para 
garantizar el consumo de 
agua en Catalunya, y, en con-
creto, en el área metropolita-
na de Barcelona, hasta marzo 
de 2025. Trabajos de la L9 en L’Hospitalet, en una imagen de archivo.

El Govern dará 23 
millones en ayudas a 
proyectos industriales
INVERSIONES/ La cifra supone un incremento del 130% con 
respecto a la presupuestada inicialmente para el pasado año. 

J. Orihuel. Barcelona 
La Generalitat lanza un nuevo 
programa de ayudas para in-
versiones industriales pro-
ductivas dotado con 23 millo-
nes de euros, que incluye por 
vez primera, entre los crite-
rios de valoración de los pro-
yectos, la incorporación de 
medidas encaminadas a redu-
cir el consumo de agua. 

Roger Torrent, conseller de 
Empresa i Treball, explicó 
que la cifra de este año supera 
en un 130% a la presupuesta-
da inicialmente para 2023, 
que ascendió a diez millones 
de euros. 

Las ayudas, que gestiona la 
Direcció General d’Indústria,   
cubrirán hasta el 20% de la in-
versión que ejecuten las em-
presas para abrir nuevas plan-
tas de producción o mejorar 
los procesos productivos de 
fábricas ya existentes. Como 
mínimo, el proyecto subven-
cionable supondrá una inver-
sión de 100.000 euros en el 
caso de las pymes y de un mi-
llón de euros para las grandes 
empresas. 

El importe máximo de la 
ayuda del Govern es de medio 
millón de euros, una cantidad 
que se dedicará a maquinaria 
para procesos productivos o a 
componentes de una línea de 
producción, ingeniería del 
proceso productivo o soft-
ware vinculado directamente 
a la inversión. 

Como requisito indispen-
sable para otorgar la subven-
ción, el Ejecutivo autonómico 
exige  que se mantengan tanto 
los puestos de trabajo como la 
ubicación de la planta. 

Respecto al agua, el nuevo 
criterio de valoración para la 
concesión de las ayudas con-
siste en acreditar que el pro-
yecto industrial asegure una 

reducción mínima del 15% de 
su consumo en el proceso de 
fabricación. 

En la presentación del pro-
grama, Torrent dijo que el ob-
jetivo del Govern es “ayudar 
al tejido industrial catalán a 
innovar y transformarse en 
clave verde y digital, a crear 
empleo y a ser más eficiente 
en consumo de agua”. 

El año pasado, una veinte-
na de empresas obtuvieron la 

subvención máxima de 
500.000 euros para llevar a 
cabo proyectos industriales. 
Entre las compañías subven-
cionadas (ver cuadro) están la 
papelera Miquel y Costas, la 
empresa de aperitivos Frit 
Ravich, la cárnica Casade-
mont, la firma de alimenta-
ción infantil Global Fruselva, 
la compañía de implantes 
dentales Terrats y la biotec-
nológica BCN Peptides.

Roger Torrent, ayer, en la presentación de la línea de subvenciones.
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Según Competència, 
acordaron una oferta 
más cara e ir juntas 
en próximas 
licitaciones

LAS EMPRESAS CON MÁS AYUDAS EN 2023 
(500.000 euros por compañía)

GP Farm  
Casademont  

Marelli  
Lasenor Emul  
BCN Peptides  

Ingeperfil  
Fiberpacks  

Global Fruselva  
Gonvauto  

Miquel y Costas  

Zatorcal  
Frigorificos del Noroeste  

Terrats Medical  
Giesecke Devrient Mobility  

Frit Ravich  
FF Bofill  

Industrias Preciber  
Flexngate  

RP Royal Distribution  
Pages Valenti 

Fuente: Departament d’Empresa i Treball
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Una 'rave' en Barcelona destapa una guerra entre empresas
Una rave cerca de Barcelona ha aflorado un pugna entre empresas musicales. Una juerga en un párquin de La Roca del Vallès el fin de semana ha
destapado acusaciones de pugna entre promotores musicales. Las críticas se centran en la supuesta asfixia de una gran promotora contra la pequeña. 

Lo detallan fuentes del sector del ocio nocturno, que alertan de que el parkineo celebrado en La Roca el fin de semana pudo ser algo más que un asunto de
orden público. "Se sospecha que fue azuzado por alguien para perjudicar a Hardcoreclassics, la promotora más pequeña de música electrónica hard". 

Mismo origen, tres destinos

Las fuentes consultadas avisan de que desde la desaparición de las grandes discotecas de música electrónica a mediados de los 2000, hubo una atonía.
Ahora, dos productoras han heredado la bandera del sector: Midnight y Hardcoreclassics. 

Pese a partir del mismos círculos, las relaciones entre las dos firmas no son siempre fluidas. "Se solapan, coinciden en fechas, hay topos que pasan
información al otro", detalla la misma fuente. 

La pequeña pide paso: Hardcoreclassics

Este es el escenario. Hay una grande en el sector, Midnight. Y un operador pequeño: Hardcoreclassics. Desde el entorno de este último se teme que el
parkineo del fin de semana fue convocado de forma deliberada para perjudicarles. 

"Cuando hay disyóquey, equipos de sonido semiprofesionales y venta de drogas y hasta bebida, cuando hay publicidad en las redes sociales, ¿hasta qué
punto es una rave espontánea? Se cree que hay voluntad de impedir que Classics se haga un lugar en la industria", agregan las mismas fuentes. 

Trasfondo

Desde el sector alertan de que los rifirrafes en la escena del hard techno también están cruzados por otros elementos exógenos, como la presencia de los
Casuals en la seguridad de las fiestas, o incluso un elemento nacionalista en Cataluña.

Una sesión con estelada en La Cabra de Vic Cedida

https://cronicaglobal.elespanol.com/business/20240319/una-rave-barcelona-destapa-guerra-entre-empresas/841165942_0.html
https://cronicaglobal.elespanol.com/temas/casuals/


 

"Cuando el club de Midnight, la mayor de las promotoras, acoge las Jornadas Antifascistas con grupos antisistema en su sala La Cabra de Vic
(Barcelona), o fiestas con esteladas en el escenario, ¿no es un posicionamiento político? El resto del sector lo comparte?", apostillan. 
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El patrimoni modernista de la Garriga és un dels atractius turístics que destaca la guia del Consell Comarcal

Dilluns, 18 de març de 202410

Granollers

EL 9 NOU

El Consell Comarcal ha 
publicat una guia turística 
amb 12 rutes pels 39 muni-
cipis del Vallès Oriental. Es 
titula El Vallès Oriental al teu 
ritme, i està disponible en 
format digital i per imprimir 
a la pàgina web turismeva-
lles.com. Els itineraris estan 
repartits per tota la comarca 
i proposen visites a 2, 3 o 4 
municipis contigus, detallant 
l’oferta turística de cada un. 
El document està disponible 
en sis idiomes: català, caste-
llà, anglès, francès, alemany 
i holandès, i és navegable 
des de l’ordinador, la tau-
leta o el mòbil, amb opció 
de descàrrega en format 
PDF. Es va presentar dijous 
passat a La Tèrmica de Roca 
Umbert Fàbrica de les Arts, a 
Granollers, coincidint amb la 
celebració del Saló de Turis-
me B-Travel a Barcelona.

La guia convida a fer visi-
tes de curta distància i posa 
en valor tot l’atractiu turístic 
de la comarca, des de la natu-
ra fins al patrimoni cultural, 
passant pel termalisme, la 
gastronomia, el cicloturisme, 
l’enoturisme o el turisme de 
compres, entre d’altres. Dins 
de cada ruta també s’hi pro-
posen allotjaments, restau-
rants i comerços per infor-
mar al visitant sobre tots 
aquells serveis que té al seu 
abast durant l’estada. Cada 
ruta inclou enllaços directes 

a mapes i activitats, a més de 
recursos que faciliten l’ac-
cés a tota la informació, un 
desplegable amb opcions de 
comerç de proximitat i pro-
ductes de quilòmetre zero.

La primera guia, per exem-
ple, se centra en els termes 
municipals de Sant Fost, 
Martorelles, Montornès i 
Santa Maria de Martorelles. 
En destaca l’oferta enotu-
rística, tot proposant visites 
a la Ruta del Vi de la D.O. 
Alella i al Celler de Can 
Roda, a Santa Maria. També 
s’hi destaca el jaciment ibè-
ric del Turó de les Maleses, 

a Sant Fost, i es proposen 
rutes a peu i amb bicicleta 
pel parc de la Serralada Lito-
ral. Altres rutes exploren 
entorns com el de la Roca, 
Vilanova i Vallromanes; les 
Franqueses, Canovelles i la 
Garriga; Cardedeu, Cànoves 
i Samalús, Sant Antoni i Sant 
Pere de Vilamajor, o Sant 
Celoni, Fogars de Montclús, 
Santa Maria i Sant Esteve de 
Palautordera.

Un dels objectius d’aquesta 
guia és promoure el turisme 
a la comarca en moments de 
baixa afluència de visitants, 
de manera que puguin des-

cobrir-la amb calma i gaudir 
de la seva oferta sense aglo-
meracions. Per aquest motiu, 
el fil conductor de totes les 
rutes és el turisme lent o 
slow tourism. Es tracta d’una 
filosofia de viatge que emfa-
titza les exploracions pausa-
des, les experiències locals i 
la sostenibilitat. Promou la 
preservació del medi ambi-
ent, l’apreciació cultural i les 
connexions més profundes 
amb les destinacions, alhora 
que beneficia les economies 
locals i redueix l’impacte 
negatiu que sol atribuir-se al 
turisme de masses.

Mor un home 
de 72 anys 
a Sant Fost 
mentre anava 
amb bicicleta

Sant Fost de C.

EL 9 NOU

Un home de 72 anys va morir 
divendres passat a Sant Fost 
mentre anava amb bicicleta 
per la zona del camí de Can 
Torrents Vell. Els fets van 
passar cap a 3/4 de 12 del 
migdia i, en el moment que 
la Policia Local del municipi 
va fer la primera intervenció, 
l’home, que no és veí del 
municipi, ja era mort, segons 
han explicat fonts policials a 
EL 9 NOU. 

A partir d’aquí, es van 
activar efectius dels Mossos 
d’Esquadra de la comissaria 
de Mollet, que es van fer 
càrrec de la investigació 
dels fets. Fonts de la policia 
catalana, han confirmat que 
no es va trobar cap indici de 
criminalitat en la mort. Tot 
apunta que l’home s’hauria 
trobat malament. També 
es va mobilitzar la comiti-
va judicial per autoritzar a 
l’aixecament del cos i fer la 
comunicació a la família. 

El camí de Can Torrents 
Vell puja des del cementi-
ri municipal de Sant Fost 
cap als horts que porten el 
mateix nom resseguint la 
riera de Sant Ponç en una 
zona amb força presència 
de vinyes. La pista de terra 
enllaça amb la que porta cap 
a l’ermita de Sant Cebrià de 
Cabanyes. 

Tota una comarca per descobrir
El Consell Comarcal publica una guia turística amb 12 rutes pels 39 municipis vallesans

La Roca suspèn 
llicències per a 
grans instal·lacions 
d’energia renovable

La Roca del Vallès

El ple de la Roca ha acordat 
suspendre temporalment 
la concessió de llicències 
per a la instal·lació de grans 
plantes fotovoltaiques i 
de parcs eòlics en sòl nou 
urbanitzable. L’Ajuntament 
vol regular en quins espais 
pot haver-hi instal·lacions 
d’energia renovable que no 
es destinin a autoconsum 
perquè segueixin criteris 
agrícoles, urbanístics i d’inte-
rès paisatgístic. La normativa 
catalana assenyala que s’ha 
de permetre la instal·lació si 
els municipis no indiquen el 
contrari, i l’Ajuntament vol 
poder delimitar els llocs. Per 
fer-ho, farà canvis al plane-
jament urbanístic. Aquesta 
modificació no afecta els 
nuclis poblats ni tampoc les 
plaques fotovoltaiques desti-
nades a l’autoconsum.

Canovelles reivindica festivament 
l’escola pública

Canovelles Amb diverses activitats, 
Canovelles va celebrar aquest divendres la 
Festa de l’Escola Pública. És una celebració 
festiva, però també serveix com una reivindi-
cació del paper de l’ensenyament públic. La 
pista polivalent va ser escenari d’una festa 

amb jocs tradicionals, amb Pep Callau com 
a mestre de cerimònies. També es van fer 
tallers de manualitats, pintacares i mostres 
d’activitats extraescolars. La directora de 
l’escola Els Quatre Vents va llegir el manifest 
d’aquest any, amb una crida a la defensa de 
l’escola pública i l’aprenentatge a través del 
joc. A la foto, els directors de les escoles amb 
la regidora d’Educació, Laura Santano.
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La consellera Capella 
analitza la justícia 
espanyola en els 
Debats del Casino

Granollers

L’actual consellera de Terri-
tori, Ester Capella, participa-
rà aquest dilluns en una nova 
sessió del cicle de Debats 
del Casino de Granollers. 
Capella participa en els 
debats per la seva condició 
de jurista (va ser presidenta 
de l’Associació Catalana de 
Juristes Demòcrates entre 
2003 i 2007 i consellera de 
Justícia entre 2018 i 2021). 
En conversa amb el coordina-
dor dels debats i procurador 
dels tribunals, Ramon Daví, 
Capella planteja el debat 
amb el títol de “La justícia 
espanyola. Més poder que 
servei públic”. En el debat 
es plantejaran aspectes com 
les deficiències del sistema 
judicial i les dificultats de 
completar una transició com 
la que han fet altres adminis-
tracions des dels anys 80.



Mitjà: El Punt Avui

Publicat: 18/03/2024

Edició: GENERAL

Secció: REGIONAL Ciutats

Audiència: 106.000

Difusió: 22.037 Ejemplares

Valor: 1.198€

EL PUNT AVUI
DILLUNS, 18 DE MARÇ DEL 2024 | Ciutats | 11

166508-1280955L

ANUNCI

L’Ajuntament de Sant Sadurní d’Anoia, en sessió plenària ordinària de data 27 de febrer de 
2024, va aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla d’ordenació urbanística municipal de 
la zona de cellers ja establerts en sòl no urbanitzable (Clau Ce) redactada per l’arquitecte muni-
cipal, de conformitat amb el que estableix el Text refós de la Llei d’urbanisme aprovat pel Decret 
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, i sotmetre l’expedient a informació pública durant el termini d’UN 
(1) MES, comptat des de l’endemà de l’última de les publicacions d’aquest anunci, al BOPB, en 
un dels diaris de més divulgació de l’àmbit supramunicipal i al tauler d’anuncis de la pàgina web, 
d’acord amb allò establert als articles 8, 85, 96 i 99 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
que aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya –TRLUC–, i els articles 23 i 107 del 
Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.

Tota la documentació sotmesa a exposició pública es podrà consultar a les dependències de 
Serveis Tècnics de l’Ajuntament de Sant Sadurní d’Anoia, plaça de l’Ajuntament, 1 (de dilluns a 
divendres de 9:00 a 14:00 hores), i de manera telemàtica a:

https://seuelectronica.santsadurni.cat/siac/Tablon.aspx?t=EP&viewall=Y

Queden suspeses les aprovacions, autoritzacions i llicències urbanístiques en aquelles àrees les 
noves determinacions de les quals suposin una modificació del règim urbanístic vigent.

Annex I.- Àmbit suspensió de llicència

Ajuntament de
Sant Sadurní d’Anoia

Règim de recursos pel que fa a la suspensió de llicències

Contra aquest acte, que és de tràmit de caràcter qualificat, es podrà interposar, amb caràcter 
potestatiu, recurs de reposició davant de l’òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes comptat 
des del dia següent al de la recepció de la seva notificació o, si s’escau, publicació.

Contra la desestimació expressa del recurs de reposició, si escau, o bé directament contra 
aquest acte, es podrà interposar recurs contenciós administratiu davant els Jutjats Contenciosos 
Administratius de la província de Barcelona, en el termini de dos mesos, comptat des del dia 
següent al de la recepció de la seva notificació o, si s’escau, publicació, d’acord amb el que 
preveu l’article 46 de la Llei 29/1998, de 13 de juliol, reguladora de la jurisdicció contenciosa 
administrativa.

En el cas que la desestimació del recurs de reposició es produís per silenci administratiu 
–silenci que es produeix pel transcurs d’un mes comptat des de la data de la seva interposició 
sense que s’hagi notificat o, si s’escau, publicat la seva resolució–, el termini per a la interposi-
ció del recurs contenciós administratiu serà de sis mesos comptat des de l’endemà del dia en 
què el referit recurs de reposició s’entengui desestimat.

Tanmateix, es pot interposar qualsevol recurs previst a la legislació vigent que es consideri 
procedent, d’acord amb el que disposa l’article 40.2 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del proce-
diment administratiu comú de les administracions públiques (LPAC).

L’alcalde president,
Pere Vernet Caldu
Sant Sadurní d’Anoia, 11 de març de 2024
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Mollet i Granollers, unides per una línia de bus totalment elèctrica

T. Márquez
LA ROCA DEL VALLÈS

El Departament de Terri-
tori, a través de l’operado-
ra Sagalés, ha adquirit
tres autobusos 100% elèc-
trics per prestar el servei
de la línia 330, que uneix
Mollet del Vallès, Parets
del Vallès, Lliçà de Vall i
Granollers, i que va pre-
sentar ahir. Els tres vehi-
cles substituiran els dos
autobusos dièsel que ac-
tualment fan aquest re-
corregut, amb la qual cosa

la línia passarà a ser total-
ment elèctrica. Els nous
busos han tingut un cost
d’1.650.000 euros i esta-
ran operatius a partir del
25 de març. Es tracta de
tres unitats de 13,27 me-
tres d’allargada i amb ca-
pacitat per a 56 passat-
gers, 45 d’asseguts i 11 de
drets, a més d’una plaça
per a cadira de rodes. L’au-
tonomia és de 300 quilò-
metres.

Els vehicles realitza-
ran, en conjunt, uns
240.000 quilòmetres

l’any, fet que generarà un
estalvi anual de 87.000 li-
tres de gasoil i de 330 to-
nes de CO2. La línia 330,
d’altra banda, incremen-
tarà l’oferta i passarà a dis-
posar de 28 expedicions
per sentit en dies feiners,
vuit expedicions més les
actuals. Els dissabtes fei-
ners disposaran de 21 ex-
pedicions per sentit i els
diumenges, de 19 expedi-
cions per sentit.

L’electrificació de la lí-
nia 330 s’inclou dins el
projecte pilot de mesures

ambientals per la mobili-
tat laboral al corredor Be-
sòs-Congost-Mogent, co-
ordinat pels departa-
ments de Territori i d’Ac-
ció Climàtica, Alimentació
i Agenda Rural i l’Autori-
tat del Transport Metro-
polità. És un pla que es va
posar en marxa el 2020 i
que consisteix en la imple-
mentació d’un total de 36
accions –24 d’executades
i 12 en procés– que són fi-
nançades amb 1,67 mi-
lions d’euros procedents
del fons climàtic. ■

El saló de turisme B-Travel
compleix les expectatives i
supera els 26.000 assistents

Clara Ribas
BARCELONA

El saló de turisme B-Tra-
vel, que va tancar portes
ahir, diumenge, ha com-
plert les expectatives que
s’havia marcat per a l’edi-
ció d’enguany i ha superat
els 26.000 visitants. Això
suposa sobrepassar la xi-
fra del 2023 i significa, se-
gons l’organització, que
s’està recuperant el sector
de l’activitat turística. Les
destinacions de proximi-
tat catalanes van ser les
més sol·licitades pels visi-
tants, juntament amb les
de comunitats autònomes
com Aragó, Andalusia, les
Canàries, Galícia, Extre-
madura, La Rioja o Múr-
cia. També la demarcació
de Biscaia, que s’estrena-
va aquest any al saló. De
l’àmbit internacional van
destacar Ceará (Brasil),
Cuba, Croàcia, França,
Portugal, la República Do-
minicana i Tanzània. Una
de les zones més visitades
de la fira va ser B-Delicious
Fest, la proposta enogas-

TURISME

tronòmica de B-Travel,
que va presentar una va-
riada oferta de plats elabo-
rats amb productes de
proximitat. Les bones xi-
fres aconseguides ja les va
augurar divendres el pre-
sident del saló, Martí Sar-
rate, que va lloar l’acollida
del públic en la jornada
inaugural. Sarrate va inci-
dir en l’eslògan de la troba-
da, “On comença el teu
viatge”, per reclamar a la
Generalitat polítiques
contra la sequera tot i
l’anunci de noves elec-
cions a Catalunya, per evi-
tar que la situació afecti
tant el sector. El director
del saló es va mostrar molt
satisfet pel públic que ha-
via omplert el primer dia,
assegurant: “La gent està
interessada en l’oci i no
l’afecta la inflació i l’aug-
ment de costos.”

El B-Travel ha tingut
aquest any 130 expositors
i més de 650 marques. La
propera edició ja té un lloc
al calendari del 2025: se
celebrarà del 28 al 30 de
març. ■

arrejo deliberadament la frase
d’un anunci de la Generalitat
amb motiu de la sequera i el títol

d’un programa de TV3 sobre aquest
tema, que es va emetre fa uns quants
dies. Ho faig perquè em sembla que hi
ha una certa desorientació a l’hora
d’afrontar un problema que afecta gai-
rebé tota la població i molts sectors
productius. Alhora, soc conscient que
posar-me a parlar d’un tema tan deli-
cat com és l’aigua és posar-me a les
carxoferes. Tanmateix, ja que hi som,
parlem-ne.

Al programa Canvi de cicle de TV3,
sobre la sequera, realitzat com gairebé
sempre amb pulcritud i un gran des-
plegament de mitjans, es va abordar el
problema des de totes les vessants,
des de diferents territoris i activitats.
Es va parlar dels cabals del Ter, del Llo-
bregat i del Besòs i de com havien min-
vant els seus cabals, de com de buits
estaven els embassaments de les con-
ques internes i de com l’Ebre baixava
de ple, i per cert, em va semblar que
la persona entrevistada feia la impres-

B sió de no ser dels que diuen “lo riu és
vida”.

També es va parlar dels sistemes de
reg, com el canal d’Urgell i les greus
afectacions que la manca d’aigua su-
posa per a les plantacions de fruiters i
altres conreus, per a la ramaderia, la
indústria, el turisme, els hotels i càm-
pings.

També es va parlar de l’aigua per a
l’ús de boca a l’àrea metropolitana i de
la gran quantitat d’aigua potable que
aporten les dessaladores. Fins i tot al
final vam poder saber, entre altres cu-
riositats, la quantitat d’aigua que es
necessita per fabricar uns texans, que
val a dir, em va semblar elevadíssima,
però estic segur que aquesta informa-
ció no farà decidir ningú a donar més
vida als que porta.

Fins aquí tot perfecte, una bona in-
formació, detallada i precisa. Tanma-
teix, del Llobregat ençà hi ha l’Anoia, el
Gaià i el Francolí, sense oblidar l’Angue-
ra, el Corb, o el Siurana, rius amb con-
ques molt petites, amb cabals minús-
culs i per tant avui gairebé secs, que

reguen –o potser hem de dir regaven–
vinyes, oliveres i avellaners, i d’aquí en
surten el vi, l’oli i les avellanes. Dels
problemes que pateixen aquestes co-
marques, no en vaig sentir ni una pa-
raula. Tot i estar acostumats que les
coses referents a les comarques del
sud tenen poca repercussió als mit-
jans, en aquest cas l’oblit em va sor-
prendre desagradablement.

Per acabar-ho d’adobar només em
faltava veure al faristol de la portaveu
del govern la frase “l’aigua no cau del
cel”, eslògan amb el qual el govern
sembla que volia fer saber que estava
al cas del problema i tenia la situació
controlada. Podria ser que el govern
també ens volgués conscienciar que
l’aigua és un bé molt preuat i que, com
es fa amb els nens petits quan dema-
nen una cosa i per tal que en facin un
bon ús, utilitzem –o més ben dit, utilit-
zàvem– aquesta dita popular.

Vull pensar que qui va confegir la
frase en qüestió ho va fer amb la inten-
ció de posar de manifest la capacitat
tecnològica que tenim i els recursos
que destinarà el govern a potabilitzar
aigua de mar i a regenerar aigües resi-
duals per a usos agrícoles o de neteja,
que poden solucionar els problemes
d’una bona part del país. Això sí, amb
una considerable despesa energètica.

Però si l’aigua no cau del cel, com
ho farem perquè els ciutadans de la
Pobla de Cérvoles, de Marçà o de Pira
tinguin aigua per beure i per regar els
seus conreus? I als boscos, on els ar-
bres estan secs i molts acabaran sent
combustible per als propers incendis
forestals, com els farem arribar l’aigua
que necessiten, si no cau del cel?

El cap de setmana anterior va plou-
re i va nevar al Pirineu i les notícies que
ens arriben per televisió sembla que
ens volen encomanar una mica d’opti-
misme. De moment podrem salvar la
temporada d’esquí i les minses reser-
ves d’aigua han pujat lleugerament.

Si la primavera és generosa m’agra-
daria saber el que farem. Tot plegat em
sembla un despropòsit. Aquest matí
deia a un amic, que en té molt, que
hauria de posar una botiga per vendre
seny i que al començament, per tal de
promocionar-la, n’hauria de regalar.

Doncs això.

L’aigua no cau del cel,
i canvi de cicle
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OPINIÓ

Imatge de falta d’aigua al pantà de Susqueda ■ JOAN CARLES CODOLÀ

Joan Ballester Grau
Empresari jubilat
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Uns 1.200 interns romanen a les seves
cel·les a Quatre Camins, Wad-Ras i a dos
mòduls de la presó de Joves
ACN Barcelona - Uns 1.200 interns romanen a les seves cel·les a les presons de Quatre
Camins, a la Roca del Vallès, Wad-Ras, a Barcelona i també a dos mòduls de la presó de
Joves, també a la Roca. El Govern està especialment preocupat per un centenar d’internes que
no surten de la cel·la des de dijous al vespre. A més, aquesta presó és de les més antigues i
comparteixen cel·la entre quatre i sis internes. A Quatre Camins divendres es va poder fer vida
normal. La consellera de Justícia, Gemma Ubasart, ha descartat de nou dimitir i ha demanat
seure a dialogar. “Seguim apel·lant a la necessitat de normalitzar el servei i a la responsabilitat
de tots”, ha afegit el secretari de Mesures Penals, Reinserció i Atenció a la Víctima, Amand
Calderó.

En roda de premsa, Ubasart ha indicat que la situació és “millor” que divendres” però en els
centres afectats és “greu”. Un centenar d’internes no poden sortir des de dijous al vespre. A més,
els caps de setmana és el moment de les comunicacions amb familiars, que no es poden
garantir en aquests dos centres i en dos dels quatre mòduls de Joves. “És urgent poder
recuperar la normalitat del servei en aquests centres”, ha reclamat.

Ubasart ha tornat a oferir mà estesa als sindicats per reunir-se com més aviat millor, i ha
assegurat que el Govern és “conscient” de la feina que fan els funcionaris de presons i creu que
les seves demandes són “legítimes”. “Estem disposats a parlar de tot, però per parlar primer ens
hem d’asseure a la taula”, ha insistit.

Alhora ha avisat que aquesta situació “pot generar mes tensió, i que aquesta no és bona per a
ningú”. La consellera ha reivindicat la feina que s’estava fent ja amb els sindicats per
incrementar la plantilla i millorar les condicions laborals. “Demanem responsabilitat en un
moment important, en un moment clau, hem de seure a la taula per reconduir la situació”, ha
reblat.

En preguntar-li per la seva dimissió, que ja va descartar divendres, s’ha limitat a respondre: “La
responsabilitat nostra és gestionar aquesta situació tan complicada que tenim al davant. És una
responsabilitat d’un representant públic poder gestionar aquesta situació”. En la mateixa línia,
Calderó ha indicat que calen tots els efectius de l’equip i ha assegurat que tots són interlocutors
vàlids en aquest conflicte.

La prioritat és el diàleg

Sobre una possible intervenció dels Mossos d’Esquadra, la consellera ha subratllat que “és
responsabilitat de tots trobar les vies perquè sigui possible recuperar la normalitat als centres
d’una manera que es pugui garantir el dret a protesta però alhora els centres puguin funcionar
amb la normalitat necessària”. “Tots els actors hem de posar el nostre gra de sorra per poder
contribuir”, ha dit, alhora que alertat de la “perillositat” que es deriva de l’aïllament dels interns.

La prioritat, ha dit, és seure i treballar amb els sindicats. “Els actors ens coneixem, sabem prou
bé la gravetat de la situació i, per tant, la responsabilitat de tots de trobar aquesta via que pugui

https://www.lavanguardia.com/vida/20240316/9565268/uns-1-200-interns-romanen-les-seves-cel-les-quatre-camins-wad-ras-i-dos-moduls-preso-joves-agenciaslv20240316.html


desescalar el conflicte”, ha continuat.

Per la seva part, Amand Calderó ha assenyalat que és “important compaginar el dret a la
protesta amb les comunicacions i el dret dels interns a gaudir de la normalització de la seva vida
a la presó”. Calderó ha destacat la “gravetat de la persistència del bloqueig” i ha apel·lat a la
“responsabilitat de tots, de l’administració, dels professionals, dels sindicats, de tots”.

Sobre l’expedient obert per la mort d’una cuinera a Mas d’Enric a mans d’un intern, que ha
desencadenat aquesta onada de protestes, Ubasart ha assegurat que si s’arriba a la conclusió
que ha fallat alguna cosa i hi ha qüestions que poden millorar-se “s’han de millorar”, però ha
defensat alhora el model de reinserció que funciona al sistema penitenciari català.
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La Lola, mascota de la Selecció, i l’‘speaker’ animaven una acolorida graderia del Palau que tenia alguns espais buits
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Espanya obté la primera victòria 
en un Palau vestit de Preolímpic

Granollers

Eudald Clascà

El Palau d’Esports no va 
fallar en la seva cita amb el 
Preolímpic, que es disputa 
a Granollers des d’aquest 
dijous fins diumenge. L’am-
bient era de gala, dels que 
es viuen en els partits grans 
d’Europa del Fraikin i del 
KH-7 BM Granollers. L’spea-
ker de la Federació Espanyo-
la d’handbol va ser el mestre 
de cerimònies d’un Palau 
d’Esports, que feia goig per 

acollir el debut del combinat 
estatal en el Preolímpic, que 
ha de donar dos bitllets pels 
Jocs Olímpics d’aquest estiu 
a París. 

El feu granollerí, acolorit 
de vermell amb banderes i 
samarretes de la selecció, 
vivia un ambient gèlid, però 
amb alguns esporàdics càn-
tics i aplaudiments per la 
insistència de l’animador. 
Una grada on es podien veu-
re jugadors de la base del 
BM Granollers i del Mubak 
BM La Roca, entre d’altres. 

També alguna jugadora del 
KH-7 BM Granollers, com 
és el cas d’Ona Vila o Ariana 
Portillo. La faceta esportiva 
va acompanyar l’ambient fes-
tiu. L’equip dirigit per Jordi 
Ribera va fer el primer pas 
per assolir la classificació en 
superar a Bahrain, probable-
ment, el rival més assequible 
dels tres que tindran (39-27).

La propera cita de la selec-
ció al Palau d’Esports serà 
dissabte a les 9 del vespre 
davant Eslovènia. I la parti-
cipació es tancarà diumenge 

a 3/4 de 6 de la tarda davant 
del Brasil. 

ANTONIO GARCÍA,  
UN DELS ATRACTIUS

En el combinat estatal hi 
ha dos jugadors que tenen 
el regust especial de jugar 
a Granollers. Són Antonio 
García –jugador del Frai-
kin i de la Llagosta– i Joan 
Cañellas –de Santa Maria de 
Palautordera i exjugador del 
conjunt granollerí–. Aquest 
últim va quedar fora de la 
convocatòria. Només el juga-
dor de la Llagosta va poder 
lluir-se davant de la seva 
gent, que, d’altra banda, eren 
dels més sorollosos al Palau. 

Familiars i amics es van 
situar a la zona habitual 
de l’Infern Granollerí –la 
grada d’animació del BM 
Granollers– i no van deixar 
d’animar i vibrar amb els 
seus quatre gols. “La gent 
del Palau m’ha demostrat la 
seva estima amb l’ovació, i jo 
només vull gaudir d’aquesta 
experiència. És molt espe-
cial. He gaudit a la pista, i 
espero que la gent m’estima 
ho hagi fet des de la grada”, 
deia, després del debut en el 
Preolímpic. “Sempre és un 
repte representar la Selecció, 
però encara ho és més fer-ho 
aquí, a Granollers. Tinc mol-
ta il·lusió perquè estic vivint 
emocions fortes”, afegia.

L’AE Ramassà 
organitza la seva gala 
solidària al Casino 
de Granollers

Granollers

L’Associació Esportiva 
Ramassà organitzarà aquest 
dissabte al Casino de 
Granollers una gala solidà-
ria. L’acte començarà a 2/4 
de 8 de la tarda i servirà per 
tancar els preparatius del 
viatge que durà 42 persones 
vinculades al club a Kenya. 
L’aventura, de caràcter soli-
dari i esportiu, començarà 
el proper 22 de març, quan 
l’expedició viatgi cap al país 
africà. Allà col·laboraran en 
un projecte de l’ONG Kabu-
ka. Mentrestant, el club aco-
llirà aquest cap de setmana 
una gala, amb entrada lliure. 
Comptarà amb l’actuació 
musical de la cantautora 
Marta Shanti i la màgia de 
Jordi Pota i Álvaro Oreja.

El CB La Garriga 
estrena un 
documental sobre 
la seva història

La Garriga

El Club Bàsquet la Garriga 
estrenarà aquest divendres 
al vespre el documental 
Som una família, som una 
història, sobre els 50 anys 
de trajectòria de l’entitat. La 
projecció de la peça es farà 
a 2/4 de 10 de la nit al Cine-
ma Alhambra de la Garriga. 
El documental, que inclou 
entrevistes a persones relle-
vants del club, ha estat finan-
çat a través d’una campanya 
de micromecenatge que ha 
aconseguit una recaptació 
superior a 3.000 euros.

Granollers celebra la tercera 
diada de l’Esport i la Cultura 
inclusiva aquest dissabte

Granollers

EL 9 NOU

Granollers acollirà aquest 
dissabte la tercera Diada de 
l’Esport i la Cultura inclusiva 
amb la participació d’una 
vintena d’entitats, clubs i 
federacions del territori. La 
jornada permetrà a tothom 
que ho vulgui participar en 
diferents activitats lúdiques, 
de lleure, esportives i cultu-
rals per tal d’experimentar 
l’activitat física practicada 
per persones amb discapaci-
tat. Els actes estan organit-
zats per la fundació vallesana 
Onat, amb el suport de 
l’Ajuntament de Granollers.

L’activitat es concentrarà 
entre les places Maluquer i 
salvador i Perpinyà a partir 
de les 10 del matí i fins a les 

2 de la tarda. En concret, s’hi 
podran practicar diferents 
esports, com la boccia –una 
disciplina adaptada a perso-
nes amb discapacitat física–, 
handbol, escalada i tir amb 
arc. També s’hi faran tallers 
sobre la sensibilització del so 
i fabricació de xapes. Durant 
la jornada, l’organització 
permetrà portar el gegant 
Normag, una figura de cul-
tura popular que simula un 
mag amb una discapacitat 
intel·lectual.

La jornada donarà el tret 
de sortida a les 10 amb la 
col·laboració de l’animador 
Pep Callau. A les 11, hi haurà 
actuacions musicals i, mitja 
hora més tard, una exhibició 
de gimnàstica rítmica amb la 
Federació Acell de discapaci-
tat intel·lectual.

Centenars de persones acomiaden  
el president del BM La Roca

La Roca del Vallès Centenars de persones 
van acomiadar dilluns el que havia estat 
president del BM La Roca, Joaquim Planas, 
mort divendres a 81 anys. La cerimònia es va 
fer al Pavelló Vell, ple a vessar, amb partici-

pació de familiars, amics, membres del club i 
veïns de tota mena. Planas, que va mantenir 
el càrrec fins al dia de la seva pèrdua, era 
molt conegut al municipi i al món de l’hand-
bol en general. Al funeral, van assistir una 
colla de representants de la Federació Cata-
lana –inclòs el seu president, Jaume Fort– i 
dirigents de clubs del territori.
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Antonio García, de la Llagosta, acompanya la victòria amb quatre gols davant Bahrein



Mitjà: El Punt Avui

Publicat: 12/03/2024

Edició: GENERAL

Secció: MISCELANEA Apunts

Audiència: 106.000

Difusió: 22.037 Ejemplares

Valor: 679€

EL PUNT AVUI
DIMARTS, 12 DE MARÇ DEL 202426 | Apunts |

Les necrològiques Telèfon 972 186 400   Dissabtes i diumenges a partir de les 18 h.   necros@elpuntavui.cat

TOT RECORDANT

�Jaume Medina i Casanovas
(1949-2023). Filòleg, escriptor, traduc-
tor i poeta. Va ser professor de filologia
llatina a la Universitat Autònoma de Bar-
celona. Els seus estudis van anar sem-
pre lligats a les llengües llatines, amb
una atenció especial al llatí vulgar, tardà,
medieval i humanístic. Va excel·lir com a
investigador amb més de tres-cents es-
tudis publicats sobre filologia llatina,
traducció clàssica i filologia catalana. Va
ser professor de la Societat Catalana
d’Estudis Clàssics, coordinador del Sim-
posi Carles Riba i membre del consell de
direcció de la Fundació Bernat Metge.
Va publicar articles en diverses revistes
d’investigació, com Presència, Serra
d’Or, Revista de Catalunya i l’Avenç, i
més endavant també va escriure a
l’Avui, a El 9 Nou i a La Vanguardia. Va
cultivar una poesia de gran rigor formal i
de temàtica variada i és autor de la no-
vel·la El Perdut i el seu mirall (2016).

�Teresa Mattei (1921-2013). Activis-
ta feminista italiana. Va unir-se a la re-
sistència italiana amb el sobrenom de
Partigiana Chicchi i va participar en el
complot que va posar fi a la vida del mi-
nistre feixista Giovanni Gentile. Acabada
la guerra va ser candidata a l’Assemblea
Constituent italiana pel Partit Comunis-
ta Italià i als 25 anys va ser la membre
més jove de la comissió que va redactar
l’actual constitució italiana. El 1957 va
ser expulsada del partit per la seva opo-
sició a l’estalinisme i a les polítiques del
líder del partit. Posteriorment, va esde-
venir directora de la Unió de Dones Ita-
lianes. L’any 2005 va rebre la Gran Creu
del Mèrit de la República.

�Cassià Maria Just i Riba (1926-
2008). Religiós, músic, abat de Mont-
serrat (1966-1989) i considerat un dels
referents en la modernització de l’esglé-
sia catalana. Va ingressar al monestir de
Montserrat el 1942, va ser ordenat sa-
cerdot i posteriorment abat. Va ser un
ferm defensor dels drets humans i de la
identitat catalana, així com també era
molt crític amb les jerarquies eclesiàsti-
ques. Va apadrinar diverses protestes
antifranquistes i va declarar-se partidari
de l’ús d’anticonceptius. El 1991 va rebre
la Creu de Sant Jordi.

Tal dia com avui de fa 40 anys va morir An-
tònia Abelló Filella, una dona culta i il·lus-
trada, nacionalista i feminista.

Natural de Reus (1913), va créixer en una
família treballadora. Va estudiar a l’Escola
d’Aprenents de Reus i, més endavant, grà-
cies una beca de l’Ajuntament, va poder en-
trar al Conservatori del Liceu, on va desta-
car com a pianista. Per altra banda, tenia
una clara vocació per l’escriptura. Va col·la-
borar com a articulista i reportera al diari
Foment de Reus i va publicar relats curts en
la secció de literatura de les revistes Estudis
i l’Heraldo de Reus. Va ser la primera dona a
obtenir el carnet de l’Associació de Perio-
distes de Reus. A través dels seus escrits,
mostrava un pensament ideològic feminis-
ta i catalanista. Compromesa amb els
ideals independentistes i reivindicant un
model de dona més activa políticament.
També va fer grans elogis a persones com
Pau Casals, Francesc Macià, Rovira i Virgili i
Ventura i Gassol.

Des dels 19 anys va ser membre del
Grup Feminal del Foment Nacionalista Re-
publicà (FNR), adherit a Esquerra Republi-
cana de Catalunya (ERC). Va participar de
forma molt activa en les campanyes elec-
torals, va seguir les tensions entre el go-
vern espanyol i el Parlament de Catalunya i
va donar suport als represaliats pels fets
d’octubre de 1934. La vinculació que va
anar agafant amb el partit va fer que l’any
1936 entrés a treballar a la Generalitat de
Catalunya com a secretària del conseller
de Treball.

Abelló va decidir no anar a l’exili i en aca-
bar la Guerra Civil va patir de primera mà la
repressió del regim feixista. Va ser detingu-
da el juny de 1939 i jutjada en un consell de
guerra. El resultat de la sentència va ser la
presó perpètua, i en el sumari es va esmen-
tar àmpliament la seva trajectòria periodís-
tica i l’activisme polític. Així que el 6 de se-
tembre de 1939 va ingressar a la presó de
dones de Tarragona. Hi va estar fins al 2 de
juliol de 1941, quan li van atorgar una re-
ducció de condemna i va ser posada en lli-
bertat condicional. Durant la reclusió va es-

criure un dietari titulat La sala llarga, que va
dur a la llum Carme Puyol l’any 2009. Però
aquella presó li va marcar un abans i un
després. Les seves il·lusions polítiques van
quedar molt afeblides i no li van permetre
de tornar a treballar de la seva professió. Va
haver-se de guanyar la vida en un magat-
zem de fruita seca en una sedera de Reus.

Amb la mort del dictador va sortir
d’aquest llarg silenci. Va tornar a escriure i
es va mantenir fidel a ERC. El març de 1984
va ser enterrada a Reus, embolcallada amb
una senyera.
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Escriptora, periodista i música compromesa en la defensa dels drets de les dones i dels catalans

Antònia Abelló, feminista i nacionalista
TOT RECORDANT

Arnau Boix

Antònia Abelló

L’handbol català està de dol des que el qui va
ser durant més de 50 anys president del Club
Balonmano La Roca (BM La Roca), Joaquim
Planas Llivi, va morir, divendres, a l’edat de 81
anys. Tant el mateix club com la Federació Ca-
talana d’Handbol (FCH) van emetre un comu-
nicat lamentant la seva pèrdua i recordant el
seu llegat. A més a més, el BM La Roca va fer
suspendre tots els partits i les activitats pro-
gramades del cap de setmana.

Planas va assumir el càrrec de president
quan l’entitat, fundada el 1953, tan sols tenia
20 anys de vida. Sota la seva direcció el club va
anar ascendint en influència dins el municipi
fins a convertir l’handbol en l’esport rei. Van ar-
ribar a guanyar una copa catalana masculina
(1973), van crear una escola d’handbol de base
amb nombrosos equips en categories infe-
riors, tant masculins com femenins (1982), i la
temporada 1993/94 van quedar en segona
posició en el campionat català i van ascendir a
la primera divisió estatal. D’altra banda, també
va ser president del patronat de la Fundació
Handbol Roquerol, fundada el 1995 amb l’ob-
jectiu de potenciar la pràctica esportiva; va ser
membre fundador de l’Associació de Clubs
Catalans d’Handbol (Accat), i va rebre la Me-

dalla d’Or de la Federació Catalana d’Handbol i
la Medalla de Plata de la Federació Espanyola,
com a reconeixement de la seva llarga trajec-
tòria dins l’esport.

Diversos clubs vinculats a l’handbol del
país van expressar el seu condol a través de les
xarxes socials.

La cerimònia de comiat va tenir lloc ahir, a
la Roca del Vallès.

ESPORTS

Joaquim Planas, president del Club
Balonmano La Roca durant 50 anys
Arnau Boix

Joaquim Planas ■ BM LA ROCA

Qui va ser fundador i pre-
sident durant 31 anys de
la Penya Blanc-Blava de
Parets-Lliçà del RCDE,
Salvador Xicola Puyal, va
morir diumenge, segons
van comunicar l’entitat
esportiva i la seva fede-
ració de penyes a través de les xarxes socials.

El març de l’any 1980 va fundar la penya
Blanc-Blava de Parets-Lliçà i des d’aleshores
fins a l’any 2011 la va presidir. Quan va deixar el
càrrec, la mateixa penya el va homenatjar fent-
lo president d’honor.

Fora de l’àmbit estrictament local, va ser
impulsor de l’himne de les penyes Som de l’Es-
panyol i de la sardana Cor blanc i blau, que va
donar com a regal al club l’any 2000 amb mo-
tiu del centenari.

Mor Salvador
Xicola, referent
del moviment de
penyes del RCDE

Arnau Boix
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Impulsor de l’himne de les penyes i de la
sardana del club i fundador de la penya
Blanc-Blava Parets-Lliçà

SOCIETAT
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La Roca censa les masies per estar
preparats en casos d’emergències - El 9
Nou
L’Ajuntament de la Roca està actualitzant les dades de la norantena de masies aïllades que hi
ha al municipi per disposar d’informació que pugui ser útil en cas que s’hi produeixi algun
incident o hi hagi una emergència que les pugui afectar. Tècnics municipals estan visitant totes
les cases i estan recollint dades com les coordenades UTM on es troben, el tipus de residència
(habitual o d’estiueig), el nombre de persones que hi viuen o hi fan estades i si tenen algunes
necessitats sanitàries específiques.

També anoten altres informacions d’interès: si tenen fetes les franges de 25 metres
d’autoprotecció respecte a les zones boscoses, si disposen d’un pla d’evacuació en cas
d’emergència o si disposen de maquinària que pogués ser útil (per exemple, tractors per llaurar
camps en cas d’un incendi forestal).

Per Daniel Valls, regidor de Seguretat Ciutadana i Mobilitat, “és molt important protegir els veïns
que viuen més aïllats”. L’actualització de les dades permet “donar respostes més efectives
davant d’incendis, tant pel que fa a l’evacuació com pel que fa a la reacció”. “La sequera i la
previsió d’altres temperatures fan encara més urgent disposar de plans de protecció civil per
assistir la població, sigui on sigui”, afegeix el regidor.

Pla de protecció civil local

L’actualització del cens de masies és una de les dades que formen part del Document Únic de
Protecció Civil Municipal (Duprocim) que l’Ajuntament de la Roca ha començat a confeccionar.
Aquest tindrà en compte els diversos riscos que poden afectar el municipi d’acord amb el model
de document que impulsa el Departament d’Interior de la Generalitat.

Amb el Duprocim, es vol disposar d’una guia que permeti prevenir riscos cap a persones o béns.
També que garanteixi una resposta ràpida i adequada davant de les possibles situacions
d’emergència. La llista inclou riscos químics per accidents en empreses o en el transport de
mercaderies perilloses, incendis forestals o situacions derivades de fenòmens naturals:
inundacions, ventades, nevades o terratrèmols. També inclouen situacions d’emergències
sanitàries per onades de calor, temperatures molt baixes o concentracions de persones.

https://el9nou.cat/valles-oriental/actualitat/societat/la-roca-censa-masies-preparats-emergencies/
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